
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. januar 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 429 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 429:  

”Regeringen vil sikre hurtigere adgang til speciallæger, og har i den forbindelse ned-

sat et udvalg. Vil ministeren oplyse, hvor mange midler der er afsat til at nå målet?” 

 

Svar: 

Det er rigtigt, at regeringen ønsker at udbrede patientrettigheder til også at omfatte 

speciallægeområdet. 

 

Speciallægeområdet er imidlertid indrettet markant anderledes end det resterende 

sundhedsvæsen – og de eksisterende patientrettigheder i sygehusvæsenet kan ikke 

direkte overføres og gennemføres fra den ene dag til den anden.  

 

Det er derfor nødvendigt først at afdække, hvorledes det er muligt at udforme pati-

entrettighederne på speciallægeområdet. Udvalgsarbejdet skal derfor fastlægge en 

nærmere model for udformningen af patientrettigheder på speciallægeområdet, her-

under vurdere hvilke specialer, der skal omfattes, og hvordan produktiviteten i speci-

allægepraksis kan forbedres. 

 

Arbejdet skal også understøtte at der på kort sigt – og som en trædesten frem mod 

en egentlig rettighed – sikres hurtig adgang til første konsultation inden for en række 

udvalgte specialer.  

 

De konkrete mål og hvor mange midler der skal hertil, afhænger af udvalgets anbefa-

linger. 
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